
P R O T O K Ó Ł 

z posiedzenia Rady Dziekańskiej Wydziału Filozofii i Nauk Społecznych 

Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu  

z dnia 16 luty 2021 r. 

 

 

OBECNI: 

Dr hab. Ditta Baczała, prof. Uniwersytetu, Dr Bibianna Bałaj, Milena 

Celebudzka, prof. Uniwersytetu, Prof. dr hab. Ewa Głowacka, Dr Anna Kola, Dr 

Tomasz Komendziński, dr hab. Violetta Kopińska, prof. Uniwersytetu, Prof. dr 

hab.  Tomasz Kupś,  Mgr Anna Mielczarek-Taica, Dr hab. Marek Nasieniewski, 

prof. Uniwersytetu, Dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. Uniwersytetu, Alicja 

Pawlikowska, Dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. Uniwersytetu, Dr hab. 

Aleksandra Seklecka, prof. Uniwersytetu, Dr hab. Radosław Sojak, prof. 

Uniwersytetu, , Natalia Stek Dr Joanna Szalacha-Jarmużek, Tomasz Szlendak 

(głos doradczy), Dr hab. Maciej Trojan,  prof. Uniwersytetu,  Dr Adrian Wójcik 

 

 

Delegaci: 

Mgr Anna Uzarska (głos doradczy) 

 

NIEOBECNI: 

Dr Marta Chojnacka (głos doradczy), Dr hab. Małgorzata Fedorowicz-

Kruszewska, Prof. dr hab. Maria Lewicka,  Alex Lubiński, Weronika Puciata,  

Prof. dr hab. Krzysztof Rubacha, Dr hab. Michał Wróblewski prof. Uniwersytetu 

 

Gość: 

 

Mgr Anna Krawczyk 

 



PORZĄDEK OBRAD:   

 

 

1. Otwarcie posiedzenia  

 

2. Informacje i komunikaty Dziekana  

 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Dziekańskiej dnia 22 

stycznia 2021 r. – referuje dr hab. Violetta Kopińska, prof. UKM  

 

4. Powołanie trzech członków Komisji Oceniającej do Rady 

Dyscypliny filozofia - referuje Przewodniczący Rady Dyscypliny, dr 

hab. Zbigniew Nerczuk, prof. UMK  

  

5. Powołanie trzech członków Komisji Oceniającej do Rady 

Dyscypliny nauki o komunikacji społecznej i mediach - referuje 

Przewodniczący Rady Dyscypliny, prof. dr hab. Ewa Głowacka  

  

6. Powołanie członków Wydziałowej Komisji Oceniającej - 

referuje Dziekan  

  

7. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie projektów programów na 

kierunkach: pedagogika (stacjonarne studia pierwszego i drugiego 

stopnia) i praca socjalna (stacjonarne studia pierwszego stopnia) - referuje 

dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK  

  

8. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie utworzenia nowych specjalności na 

kierunkach: pedagogika - stacjonarne studia pierwszego stopnia: 

pedagogika szkolna z terapią pedagogiczną, resocjalizacja z 

kryminologią; pedagogika - stacjonarne studia drugiego stopnia: 

pedagogika szkolna z elementami socjoterapii; pedagogika penitencjarna 

z readaptacją społeczną, edukacja na odległość; praca 

socjalna - stacjonarne studia pierwszego stopnia: przemoc domowa i 

wsparcie kobiet w kryzysie, praca socjalna z osobami zagrożonymi 

wykluczeniem społecznym - referuje dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK  

  

9. Opinia Rady Dziekańskiej w sprawie likwidacji specjalności na kierunku 

pedagogika od roku akademickiego 2021/2022: pedagogika przedszkolna 

i wczesnoszkolna (stacjonarne i niestacjonarne studia pierwszego stopnia) 

oraz logopedia (stacjonarne studia drugiego stopnia) - referuje dr 

hab. Ditta Baczała, prof. UMK  

  



10. Opinia Rady w sprawie wybrania najważniejszego osiągnięcia 

pracownika Wydziału (jedna osoba lub jeden zespół) oraz 

najważniejszego wydarzenia lub osiągnięcia Wydziału (jedno wydarzenie 

lub jedno osiągnięcie) w 2020 r. - referuje Dziekan  

  

11. Wolne wnioski.  

 
  



Posiedzenie Rady Dziekańskiej Wydziału Filozofii i Nauk 

Społecznych rozpoczęło się o godzinie 13.15  

Posiedzenie odbyło się w trybie online, przy zastosowaniu 

aplikacji Teams. 

 

 

Ad 1  

Dziekan dr hab. Radosław Sojak, prof. Uniwersytetu otworzył posiedzenie 

Rady Dziekańskiej Wydziału Filozofii i Nauk Społecznych.  

Na prośbę Dziekana dr hab. Marek Nasieniewski, prof. Uniwersytetu, zgodził się 

zostać konsultantem protokołu. 

Dziekan poprosił o uwagi do zaproponowanego porządku obrad spotkania. 

Wobec braku uwag do porządku obrad, Dziekan kontynuował prowadzenie Rady 

Dziekańskiej. 

Ad 2 

W pierwszym komunikacie Dziekan poinformował, że otrzymał pismo z 

Działu Finansowego dotyczące przesunięcia środków finansowych za 

niezrealizowane środki trwałe w ubiegłym roku.  Dziekan zwrócił się z prośbą do 

dyrektorów jednostek o sprawdzenie limitów na koniec roku i przygotowanie 

informacji o niezrealizowanych zamówieniach oraz zaproponował spotkanie w 

kolejnym tygodniu, w sprawie podziału otrzymanych na Wydział środków 

finansowych. 

Mgr Anna Mielczarek-Taica zwróciła uwagę, że do końca tygodnia sekretariaty 

mogą nie zdążyć przygotować informacji o zamówieniach złożonych przed 

końcem września i niezrealizowanych w ubiegłym roku. 

Prof. dr hab. Ewa Głowacka dodała, że poprosiła Pana Kwestora mgra Sławomira 

Głowackiego o wyjaśnienie, w jaki sposób mają być przygotowane dane o 



zamówieniach złożonych przed końcem września, które nie zostały zrealizowane 

do końca roku. Poinformowała, że uzyskane wyjaśnienia pozwoliły na 

przygotowanie informacji dotyczącej zamówień Instytutu Badań Informacji i 

Komunikacji. 

W kolejnym komunikacie Dziekan przypomniał dyrektorom Instytutów o 

zaplanowanym na 23 lutego br. spotkaniu z kierownikiem Działu Informatyzacji 

Administracji mgrem Tomaszem Piontkiem w sprawie systemu xPrimer, które 

odbędzie się w sali IX oraz aplikacji Teams. Dziekan poprosił o zgłaszanie chęci 

uczestnictwa w spotkaniu do kierownik Dziekanatu. 

Dziekan poinformował, że na ostatniej Radzie Rektorskiej przedstawione zostały 

plany dotyczące rozdysponowania arkuszy: do dyspozycji naszego Wydziału 

będzie 255 arkuszy wydawniczych finansowanych ze środków Uniwersytetu. 

Dziekan przekazał również informację, że wszystkie czasopisma punktowane 

poniżej 20 punktów od przyszłego roku przestaną być finansowane przez 

Uniwersytet i przejdą na finansowanie Wydziałów. W tej sprawie Dziekan 

poprosił o dokonanie przeglądu czasopism przypisanych do dyscyplin 

reprezentowanych w poszczególnych Instytutach. 

Ostatni komunika Dziekana dotyczył organizacji wręczenia dyplomów, które ma 

zostać zorganizowane dziedzinowo. 

W ramach komunikatów Pani Prodziekan dr Anna Kola poinformowała o 

spotkaniu uczelnianej Komisji ds. Jakości Kształcenia i przeprowadzonej analizie 

wszystkich przesłanych przez Wydziały raportów. Prezentacja została 

umieszczona w postaci elektronicznej i jest dostępna na kanale Rady 

Dziekańskiej. 

 

Ad 3 

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosił dr hab. Violettę Kopińską, 

prof. Uniwersytetu, która była konsultantką protokołu.  



Dr hab. Violetta Kopińska, prof. Uniwersytetu poinformowała, że zapoznała się 

z protokołem, który wiernie odzwierciedla przebieg ostatniej Rady Dziekańskiej 

i rekomenduje jego przyjęcie. Dziekan otworzył dyskusję w tym punkcie. Wobec 

braku głosów w dyskusji Dziekan poprosił o umieszczenie linku do głosowania 

nad przyjęciem protokołu.  

W głosowaniu tajnym na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności  19 

osób, oddano  19 głosów:  19 – TAK. 

Protokół został przyjęty przez Radę Dziekańską jednomyślnie. 

 

Ad 4 

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosił Dra hab. Zbigniewa 

Nerczuka, prof. Uniwersytetu -  Przewodniczącego Rady Dyscypliny filozofia. 

Dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. Uniwersytetu zreferował wniosek w sprawie 

powołania członków Komisji Oceniającej do Rady Dyscypliny filozofia i 

zaproponował przyjęcie następujących kandydatur: 

Dr hab. Aleksandra Derra, prof. Uniwersytetu 

Prof. dr hab. Adam Grzeliński 

Prof. dr hab. Tomasz Kupś 

Dziekan otworzył dyskusję w tym punkcie. Wobec braku głosów w dyskusji 

Dziekan zarządził głosowanie. 

Na kandydaturę Dr hab. Aleksandry Derry, prof. Uniwersytetu w głosowaniu 

tajnym na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności  19 osób, oddano  

18 głosów:  

15 – TAK,  

3 – WSTRZYMUJĘ SIĘ. 

Na kandydaturę Prof. dr hab. Adama Grzelińskiego w głosowaniu tajnym na 25 

osób uprawnionych do głosowania, w obecności  19 osób, oddano  18 głosów:  



17 – TAK, 

1 – WSTRZYMUJĘ SIĘ. 

 

Na kandydaturę Prof. dr hab. Tomasza Kupsia w głosowaniu tajnym na 25 osób 

uprawnionych do głosowania, w obecności 19 osób, oddano  18 głosów:  

18 – TAK. 

Rada Dziekańska zatwierdziła wniosek.  

 

Ad 5 

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosił Prof. dr hab. Ewę Głowacką 

- Przewodniczącą Rady Dyscypliny - nauki o komunikacji społecznej i mediach. 

Prof. dr hab. Ewa Głowacka zreferowała wniosek w sprawie powołania członków 

Komisji Oceniającej do Rady Dyscypliny nauki o komunikacji społecznej i 

mediach i zaproponowała przyjęcie następujących kandydatur: 

Dr hab. Małgorzata Kowalska-Chrzanowska, prof. Uniwersytetu 

Dr hab. Anita Pacholik-Żuromska, prof. Uniwersytetu 

Dr hab. Wiesław Wacławczyk, prof. Uniwersytetu 

 

Dziekan otworzył dyskusję w tym punkcie. Wobec braku głosów w dyskusji 

Dziekan zarządził głosowanie.  

 

Na kandydaturę Dr hab. Małgorzaty Kowalskiej-Chrzanowskiej, prof. 

Uniwersytetu w głosowaniu tajnym na 25 osób uprawnionych do głosowania, w 

obecności 19 osób, oddano  18 głosów:  

17 – TAK,  

1 - NIE. 



Na kandydaturę Dr hab. Anity Pacholik-Żuromskiej, prof. Uniwersytetu  w 

głosowaniu tajnym na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności 19  

osób, oddano  18 głosów:  

18 – TAK. 

Na kandydaturę Dr hab. Wiesława Wacławczyka, prof. Uniwersytetu  w 

głosowaniu tajnym na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności  19 

osób, oddano  18 głosów:  

18 – TAK. 

 

Rada Dziekańska zatwierdziła wniosek.  

 

Ad 6 

Dziekan dr hab. Radosław Sojak, prof. Uniwersytetu zreferował wniosek 

dotyczący powołania członków Wydziałowej Komisji Oceniającej dla dyscyplin, 

dla których nie zostały powołane rady dyscyplin oraz pracowników 

dydaktycznych. Wydziałowa Komisja Oceniająca będzie oceniała pracowników 

Instytutu Psychologii i pracowników zatrudnionych na etatach dydaktycznych. 

Dziekan zaproponował przyjęcie następujących kandydatur: 

Dr Jarosław Domalewski 

Dr hab. Małgorzata Kowalczyk, prof. Uniwersytetu 

Dziekan otworzył dyskusję w tym punkcie. Wobec braku głosów w dyskusji 

Dziekan zarządził głosowanie.  

 

Na kandydaturę Dra J. Domalewskiego  w głosowaniu tajnym na 25 osób 

uprawnionych do głosowania, w obecności 19 osób, oddano  18 głosów:  

18 – TAK. 



Na kandydaturę Dr hab. Małgorzaty Kowalczyk, prof. Uniwersytetu   w 

głosowaniu tajnym na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności 19 

osób, oddano  18 głosów:  

16– TAK, 

1 – NIE, 

1 - WSTRZYMUJĘ SIĘ. 

Rada Dziekańska zatwierdziła wniosek.  

 

Ad 7 

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosił dr hab. Dittę Baczałę, prof. 

Uniwersytetu. 

 Dr hab. Ditta Baczała, prof. Uniwersytetu zreferowała wniosek w sprawie 

projektów programów na kierunkach: pedagogika (stacjonarne studia pierwszego 

i drugiego stopnia) i praca socjalna (stacjonarne studia pierwszego stopnia). 

Dziekan otworzył dyskusję w tym punkcie. Wobec braku głosów w dyskusji 

Dziekan zarządził głosowanie.  

 

W sprawie projektów programów na kierunku pedagogika, studia stacjonarne 

pierwszego i drugiego stopnia, w głosowaniu na 25 osób uprawnionych do 

głosowania, w obecności  19 osób, oddano  18 głosów:  18 – TAK. 

W sprawie projektów programów na kierunku praca socjalna, studia stacjonarne 

pierwszego stopnia, w głosowaniu na 25 osób uprawnionych do głosowania, w 

obecności  19 osób, oddano  18 głosów:  17 – TAK, 1 – WSTRZYMUJĘ SIĘ. 

Rada Dziekańska zatwierdziła wniosek.  

 

 

 

 



Ad 8 

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosił dr hab. Dittę Baczałę, prof. 

Uniwersytetu. 

Dr hab. Ditta Baczała, prof. Uniwersytetu zreferowała wniosek w sprawie 

utworzenia nowych specjalności na kierunkach:  

- pedagogika - stacjonarne studia pierwszego stopnia: pedagogika szkolna z 

terapią pedagogiczną; resocjalizacja z kryminologią;  

- pedagogika - stacjonarne studia drugiego stopnia: pedagogika szkolna z 

elementami socjoterapii; pedagogika penitencjarna z readaptacją społeczną; 

edukacja na odległość;  

- praca socjalna - stacjonarne studia pierwszego stopnia: przemoc domowa i 

wsparcie kobiet w kryzysie; praca socjalna z osobami zagrożonymi 

wykluczeniem społecznym. 

Dziekan otworzył dyskusję w tym punkcie. Wobec braku głosów w dyskusji 

Dziekan zarządził głosowanie.  

 

W sprawie utworzenia nowej specjalności na kierunku pedagogika, studia 

stacjonarne, pierwszego stopnia: pedagogika szkolna z terapią pedagogiczną, w 

głosowaniu na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności 19 osób, 

oddano  19 głosów:  17 – TAK,  1-NIE,  1-WSTRZYMUJĘ SIĘ. 

W sprawie utworzenia nowej specjalności na kierunku pedagogika, studia 

stacjonarne, pierwszego stopnia: resocjalizacja z kryminologią, w głosowaniu na 

25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności 19 osób, oddano  19 głosów:  

19 – TAK. 

W sprawie utworzenia nowej specjalności na kierunku pedagogika, studia 

stacjonarne, drugiego stopnia: pedagogika szkolna z elementami socjoterapii, w 



głosowaniu na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności 19 osób, 

oddano  19 głosów:  17 – TAK,  1-NIE,  1-WSTRZYMUJĘ SIĘ. 

W sprawie utworzenia nowej specjalności na kierunku pedagogika, studia 

stacjonarne, drugiego stopnia: pedagogika penitencjarna z readaptacją 

społeczną, w głosowaniu na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności  

19 osób, oddano  18 głosów:  18 – TAK. 

W sprawie utworzenia nowej specjalności na kierunku pedagogika, studia 

stacjonarne, drugiego stopnia: pedagogika – edukacja na odległość, w głosowaniu 

na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności 19 osób, oddano  19 

głosów:  19 – TAK. 

W sprawie utworzenia nowej specjalności na kierunku praca socjalna, studia 

stacjonarne, pierwszego stopnia: przemoc domowa i wsparcie kobiet w 

kryzysie, w głosowaniu na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności  

19 osób, oddano  19 głosów:  18 – TAK, 1 - NIE. 

W sprawie utworzenia nowej specjalności na kierunku praca socjalna, studia 

stacjonarne, pierwszego stopnia: praca socjalna z osobami zagrożonymi 

wykluczeniem społecznym, w głosowaniu na 25 osób uprawnionych do 

głosowania, w obecności  19 osób, oddano  19 głosów:  19 – TAK. 

Rada Dziekańska zatwierdziła wniosek.  

 

Ad 9 

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosił dr hab. Dittę Baczałę, prof. 

Uniwersytetu. 

Dr hab. Ditta Baczała, prof. Uniwersytetu zreferowała wniosek w sprawie 

likwidacji specjalności na kierunku pedagogika od roku akademickiego 

2021/2022:  



- pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna (stacjonarne i niestacjonarne studia 

pierwszego stopnia) 

- logopedia (stacjonarne studia drugiego stopnia).   

Dziekan otworzył dyskusję w tym punkcie. Wobec braku głosów w dyskusji 

Dziekan zarządził głosowanie.  

W sprawie likwidacji specjalności na kierunku pedagogika od roku 

akademickiego 2021/2022: pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna, studia 

stacjonarne pierwszego stopnia, w głosowaniu na 25 osób uprawnionych do 

głosowania, w obecności 19 osób, oddano  17 głosów:  17 – TAK. 

W sprawie likwidacji specjalności na kierunku pedagogika od roku 

akademickiego 2021/2022: pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna, studia 

niestacjonarne pierwszego stopnia, w głosowaniu na 25 osób uprawnionych do 

głosowania, w obecności  19 osób, oddano  17 głosów:  17 – TAK. 

W sprawie likwidacji specjalności na kierunku pedagogika od roku 

akademickiego 2021/2022: logopedia, studia stacjonarne drugiego stopnia, w 

głosowaniu na 25 osób uprawnionych do głosowania, w obecności 19 osób, 

oddano  17 głosów:  17 – TAK. 

Rada Dziekańska zatwierdziła wniosek.  

 

Ad 10 

W sprawie wybrania najważniejszego osiągnięcia pracownika Wydziału 

oraz najważniejszego wydarzenia lub osiągnięcia Wydziału w 2020 roku Dziekan 

poprosił o zabranie głosu i zgłoszenia dyrektorów Instytutów. 

W dyskusji głos zabrali: 

Prof. dr hab. Ewa Głowacka poinformowała o braku zgłoszeń. 



Dr hab. Violetta Kopińska, prof. Uniwersytetu poinformowała, że  z Instytutu 

Nauk Pedagogicznych nie ma zgłoszeń. 

Dr hab. Maciej Trojan,  prof. Uniwersytetu również poinformował, że nie ma 

zgłoszeń z Instytutu Psychologii. 

Dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. Uniwersytetu po pewnym namyśle zgłosił z 

Instytutu Socjologii raport z ogólnopolskich badań społecznych dotyczący 

pandemii "Ryzyko, zaufanie, choroby zakaźne. Polki i Polacy o pandemii" 

przygotowany przez osoby zaangażowane z WFiNS dra hab. Michała 

Wróblewskiego, prof. Uniwersytetu i mgra Andrzeja Melera.  

Dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. Uniwersytetu zgłosił z Instytutu Filozofii 

propozycję wskazania nagrody w konkursie im. Jana Łukasiewicza dla prof. dra 

hab. Andrzeja Pietruszczaka za jego monografię oraz szeregu osiągnięć 

badawczych Katedry Logiki o nazwie „Toruński Program Logiki Wiążącej”. O 

przedstawienie zakresu tych dokonań został poproszony dr hab. Marek 

Nasieniewski, prof. Uniwersytetu.  Na „Toruński Program Logiki Wiążącej” 

składają się prace nad typem semantyki formalnej dla rozmaitych rodzajów 

rachunków logicznych oraz działania upowszechniające wyniki tychże badań w 

postaci aktywności publikacyjnej, wykładowej i konferencyjnej, oraz edukacyjnej 

i „mobilinościwej”, głownie dr hab. Tomasza Jarmużka, prof. Uniwersytetu i dra 

Mateusza Klonowskiego.  

 

Dziekan dr hab. Radosław Sojak, prof. Uniwersytetu zaproponował, by 

osiągnięcie Instytutu Socjologii zostało przedstawione jako propozycja 

najważniejszego osiągnięcia pracownika/zespołu Wydziału, zaś zgłoszenie 

Instytutu Filozofii, w postaci aktywności wiążących się ze wskazanymi 

badaniami pracowników Katedry Logiki – jako najważniejsze 

wydarzenie/osiągnięcie Wydziału. Dziekan zwrócił się do osób referujących z 

prośbą o wyrażenie opinii w tej sprawie. Ponieważ propozycja ta zyskała 



aprobatę, finalnie, tak sformułowany wniosek Dziekana został przyjęty przez 

aklamację. 

 

Dziekan podziękował za obecność i zamknął posiedzenie Rady Dziekańskiej. 

 

________________________________________________ 

Protokołowała:  

/-/ mgr Anna Uzarska 

 

_______________________________________________________ 

Konsultant protokołu: 

/-/ dr hab. Marek Nasieniewski, prof. UMK 

 

 


